
het denken te zetten. Dit soort bedrij-
ven heeft veel macht en geld. Als er 
onderzoeken zijn naar pillen met bij-
werkingen kunnen ze rechtszaken 
gewoon schikken. Veel kan zo in de 
doofpot verdwijnen.”

Je speelt de meest uiteenlopende rollen. 
Wat is een typische Jacob Derwig-rol?
“Ik word voor film en televisie vaak 
gecast als crimineel, zoals in Klem en 
Penoza. De crimineel met een goed hart 
is een beetje bij me gaan horen. Ik ga nu 
voor Netflix een serie maken met de 
titel Amsterdam Empire over een cof-
feeshopkoning in een vechtscheiding. 
Ook weer iemand uit dat milieu. Ik hou 
daar wel van. Op het toneel zijn het 
vaker gevoeligere en getroebleerde 
mannen. Mannen die in een grote tra-
gedie of dramatische levensfase terecht-
komen. Een van de leukste dingen om 
te doen vond ik zelf De verschrikkelijke 
jaren 80, als woongroepleider Bert.” 

Wanneer ben je het meest in je  
element: voor de camera of op de  
planken? 
“Toch op het toneel. Zodra ik erop stap, 
ben ik thuis. Zeker als we iets moois 
hebben gemaakt. Het geeft een ongelo-

Jacob Derwig beweegt zich te voet 
door het drukke verkeer van Rot-
terdam, waar hij heeft gerepeteerd 
voor een eigen bewerking van het 

Shakespeare-stuk Hamlet. “Of repeteren 
écht werken is?” zegt hij lachend door 
de telefoon. “Zeker, maar ook erg leuk. 
Het is spannend, want we spelen het 
ditmaal met slechts drie mensen. We 
hebben dat zelf bedacht en het moet 
zich nu bewijzen. De hoofdrol wordt 
vertolkt door mijn zoon Roman. Hamlet
gaat ook over vaders en zonen en de 
groei van de zoon naar volwassenheid. 
Het samen kunnen spelen met mijn 
zoon is natuurlijk een groot cadeau.”

Zie je iets van de jonge Jacob in hem 
terug op het podium?
“Absoluut. We lijken fysiek op elkaar, 
dat valt niet te ontkennen. En hij 
bereidt zich enorm goed voor, wil 
zoveel mogelijk weten, net als ik. Maar 
hij is vooral heel erg zichzelf, heel eigen. 
Dat is het allermooiste: dat je je zoon 
ziet opgroeien tot wie hij zelf is.”

Je echtgenote Kim van Kooten acteert 
ook. Is jullie dochter Kee ook gegrepen 
door het vak?
“Ze is nu zeventien en wil dit ook gaan 

doen, ja. Ontzettend leuk. Er is van ons 
uit geen enkele dwang of sturing 
geweest. Maar ze hebben natuurlijk wel 
gezien hoe leuk het vak kan zijn en met 
wat voor bijzondere mensen je kunt 
werken.” 

In de nieuwe serie Elixer draait het even-
eens om een familie. Jacob speelt daarin 
een telg van de familie Rombauts, eige-
naar van een belangrijke speler op de 
internationale farmaceutische markt: 
Rombauts Pharma. Zijn vader staat aan 
het roer van een firma die hen steenrijk 
heeft gemaakt. Juist op het moment dat 
sommige gebruikers ernstige gedrags-
stoornissen ontwikkelen door een dubi-
eus medicijn van het bedrijf, neemt zijn 
dochter de leiding over. “De farmaceuti-
sche industrie heeft niet per se het 
beste voor met de mens”, aldus Jacob. 
“Ze kan zich onttrekken aan haar ver-
antwoordelijkheden en wil vooral geld 
verdienen. Ik speel de oudste zoon die 
graag zelf CEO wil zijn. Maar hij moet 
als financieel directeur vooral vuil werk 
opknappen. Eerst is hij niet heel aardig. 
Maar je ziet een ontwikkeling in zijn 
karakter: hij blijkt toch een hart te heb-
ben. Ik vind het interessant om zo 
iemand te spelen. En ook om kijkers aan 

Jacob Derwig speelt in nieuwe serie Elixer

>

gaat niet 
om prijzen’

‘Acteren
Jacob Derwig vertolkt een hoofdrol in de nieuwe dramaserie Elixer. Die speelt zich af in de 
wereld van de farmaceutische industrie, die niet altijd het beste voorheeft met de mens.
TEKST: BRAM DE GRAAF, BEELD: PATRICK VAN EMST 
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’Ik word vaak gecast als crimineel met 
een goed hart. Ik hou daar wel van’
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Elze kijkt verder

Geloof in de NCRV‒gids

“De wereld verandert, en ik verander mee. 

Als oma wil je wel een beetje volgen waar je 

klein kinderen mee bezig zijn, nietwaar? Maar 

er is één ding dat niet verandert: mijn geloof. 

Een vaste Burcht is onze God, ik hoor het mijn 

moeder nog zingen. Zij leerde me: geloven is 

leven. Dat herken ik in de NCRV‒gids. Als die 

op de mat valt, blader ik altijd meteen naar de 

column van Annemiek. Mooi zoals zij dagelijkse

gebeurtenissen verbindt met haar geloof. Dan 

weet ik: hier hoor ik thuis.”

 “De C in NCRV‒gids,
die blijft voor mij toch
  het allerbelangrijkst”

Voor wie verder kijkt
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       PASPOORT

felijk gevoel als ik dat mag delen met 
het publiek. Heerlijk om een hele boog 
van anderhalf uur te maken. En hele-
maal als ik, zoals nu bij Hamlet, aan de 
voorkant ook betrokken ben als bewer-
ker. Dan lig ik ’s avonds toch iets trotser 
in mijn mandje dan wanneer ik in shot-
jes van een minuut word opgedeeld 
zoals bij fi lm.”

Was iemand anders willen zijn ook een 
reden om te acteren? Je vader, die het 
gezin op je derde verliet, werkte bij 
Unilever, je moeder was kinderrechter. 
Het was niet, zoals voor jouw kinderen, 
vanzelfsprekend om te gaan acteren?
“Elk jaar deed ik op de middelbare 
school mee aan de toneelvoorstelling en 
ik merkte gewoon dat ik me daar thuis 
voelde. Maar om daar mijn werk van te 
maken? Ik had geen voorbeelden. En 
dacht: als je wilt acteren, moet je echt 
een kanjer zijn. Vanwege de situatie 
thuis heb ik er, onbewust, altijd voor 
gezorgd dat mensen zich over mij geen 
zorgen hoefden te maken. Misschien 
duurde het daarom zo lang voor ik 
tegen mezelf kon zeggen: ik ben een 
acteur, ik ga gewoon auditie doen voor 
een toneelschool. Eenmaal aangenomen 
leerde ik niet alleen spelen, maar onder-
ging ik ook een cursus persoonlijke ont-
wikkeling. Ik leerde wie ik was en wat ik 
wilde. Het oprichten van mijn eigen 
gezelschap ’t Barre Land, toen ik nog op 
de toneelschool zat met mijn beste 
vrienden, gaf een enorme boost. Blijk-
baar konden we zelf dingen uit de grond 
stampen. Zo groeide ik uit tot iemand 
die geloofde in zichzelf. En iemand die 
het vak leerde beheersen.” 

Wat heet: je won talloze prestigieuze 
prijzen. Legt dat de lat niet hoog voor 
jouw kinderen?
“We hebben het vaak daarover. Het 
gaat absoluut niet om prijzen, houd ik 
ze voor. Al is erkenning natuurlijk leuk. 
Maar het is ondoenlijk je te meten aan 
de lat die je ouders hebben neergelegd. 
Het is echter voor mijn beide kinderen 

niet te stoppen. Dit is wat ze willen 
doen. Ik juich dat alleen maar toe.”

Geef je hen tips mee?
“Ja. Belangrijk is dat ze een onafhanke-
lijk spoor ontwikkelen. Eigen werk gene-
reren, zelf schrijven. Of een eigen 
toneelgroep oprichten, wat ik deed. Ga 
niet naast de telefoon zitten en wach-
ten tot ze jou bellen. Het is een ontzet-
tend leuk vak als je de kansen krijgt. 
Maar als je die niet krijgt, is het best een 
gemeen en pittig vak. En nu ook onze-
ker, met alle aangekondigde bezuinigin-
gen in de cultuursector. Ik maak me 
daarover natuurlijk zorgen. Maar ze 
moeten hun hart volgen.” 

Op je 44e nam je een drastisch besluit 
door weg te gaan bij Toneelgroep 
Amsterdam en te gaan freelancen. 
Volgde je toen ook je hart?
“Het was een bewuste keuze. De werk-
druk lag hoog, er werd té veel van me 
geëist. Ik wilde dat niet meer. Sinds ik 
op eigen benen sta, ben ik voor mijn 
gevoel pas echt volwassen geworden en 
heb ik de leukste dingen gedaan. Eigen 
projecten, meer tv. Ik dacht altijd dat ik 
bij een familie hoorde, een gezelschap. 
Maar ik blijk iemand te zijn die dat ken-
nelijk niet nodig heeft. Ik heb nu per 
project een familietje. En ben creatiever, 
vrijer. Mijn leven is rijker geworden.”

Wat is de ambitie nog?
“Nog meer mooie rollen spelen. Ik 
droomde lang van een mooi buiten-
lands fi lmproject, dat is me tot nu toe 
niet gelukt. Maar inmiddels heb ik daar 
vrede mee. Zo’n Amsterdam Empire is 
alweer een maatje groter en daar word 
ik ook heel gelukkig van. Als mijn rollen 
elke keer maar net iets anders mogen 
zijn, ik andere mensen mag spelen die 
weer andere kleuren van mij vragen. 
Dat vind ik tof. Als ik dat nog een tijdje 
vol kan houden, hoor je mij niet klagen.”
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NAAM: Jacob Derwig
GEBOREN: Den Haag, 15 juli 1969
PRIVÉ: Getrouwd met actrice Kim 
van Kooten, vader van Roman (20) 
en Kee (17)
OPLEIDING: Studeerde theaterwe-
tenschap in Utrecht en voltooide de 
Toneelschool Arnhem 
CARRIÈRE: Zat onder meer bij de 
toneelgezelschappen De Trust en 
Toneelgroep Amsterdam, sinds 
2014 is hij freelancer. Debuteerde 
als fi lmacteur in 1994 in De jurk, 
waarna vele rollen volgden zoals in 
Bankier van het verzet. Was te 
zien in tv-series als In therapie, De 
verschrikkelijke jaren 80 en Klem. 
Won verschillende prestigieuze 
toneel- en fi lmprijzen, zoals twee-
maal de Louis d’Or (2011 en 2014) 
en vier Gouden Kalveren. In 2022 
won hij De slimste mens.
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